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Úvodní slovo starostky obce 
Vážení spoluobčané, milí přátelé, 

do konce roku, tedy alespoň toho 
kalendářního, zbývá už jen několik dní, 
a i přesto, že jsme všichni zahlceni 
myšlenkami, co všechno musíme ještě 
stihnout a připravit, aby ty vánoční svátky 
byly plné pohody a spokojenosti, bych se já 
chtěla na chvíli zastavit. Konec roku je vždy 
vhodným obdobím k bilancování 
a definování nových cílů pro rok následující. 

Minulý rok nám byla přidělena dotace na restaurování 
a opravu památníku padlým za 1. světové války, kterou jsme letos 
uskutečnili. Několikrát jsem si vyslechla názor, že v obci jsou 
potřeba důležitější věci. Toho jsem si plně vědoma, nicméně bez 
dotace bychom se do této opravy nepustili, finanční spoluúčast 
obce byla minimální a mě to stálo čas, který jsem tomu ráda 
věnovala. Další žádanou dotaci, a to na rekonstrukci a oplocení 
dětského hřiště v Ostředku, jsme bohužel nedostali. Proto jsme 
vyčlenili v rozpočtu obce finanční prostředky a v současné době má 
dětské hřiště novou podobu. Je oplocené a já věřím, že se stane 
oblíbeným místem dětí a rodičů pro společně trávené chvíle. 

Když jsem viděla, jak dokáže pár hodin na bagru a několik 
pytlíků trávy na osetí změnit dětské hřiště, pokračovali jsme dál 
s úpravami u mžížovické čističky, od ní podél silnice na Bělčice 
a v dolní části Třemošnice po levé straně směrem na Divišov. 
Následovalo ještě vytrhání náletů v cestě mezi domy „V Říští“, kde 
už byl průjezd omezen pouze na jedno auto. Jednodušší údržba 
a hezčí vzhled za to stojí. I budova bývalého obchodu v Třemošnici 
prošla částečnou rekonstrukcí. Vyměnila se okna, vymalovalo 
se a v současné době slouží jako spolkový dům pro všechny 
občany. Velký dík patří lidem, kteří se vlastními silami podíleli 
na této akci. 

Chci se zmínit také o povodních v červnu a vichřici 
v letních měsících a ještě jednou poděkovat jednotce 
SDH Ostředek, ale i všem ostatním, kteří se podíleli na pomoci 
při samotných zásazích. Odměnou byla přijatá dotace, za kterou 
jsme mohli pořídit další vybavení v částce téměř 90tis. Kč. 
Následně Ministerstvo dopravy vyhlásilo dotaci na opravy 
komunikací, kterou jsme podali. Ačkoliv z 11 žádaných položek 
nám byly přiznány pouze 4, jsem za ně ráda a těším se na jaro, 
až začneme. 

Posledním bodem je akce, na kterou jsem velmi hrdá 
a jsem ráda, že jsme ji úspěšně zvládli. „Žehnání nově 

zrekonstruované kaple sv. Jana Nepomuckého a žehnání praporu 
a znaku obce Ostředek“. Myšlenka vzešla při kolaudaci úspěšně 
zrekonstruované kaple. I na tomto místě mám poděkování 
a to rodině Pechů za jejich práci, ale hlavně jejich nezištnost 
a obětavost. Původně jsme chtěli udělat koncert a pozvat všechny 
na prohlídku nově upravené kaple. V době, kdy přislíbil účast 
biskup Václav Malý, jsme však chtěli jeho návštěvu využít a pustili 
jsme se do tvorby nového znaku. Vše jsme museli zvládnout 
ve velmi krátké době, bylo to časově náročné, ale povedlo se. 

A co nás čeká příští rok? Na základě výše zmiňované 
dotace z Ministerstva dopravy na jaře začneme s opravou 
komunikací ve Vráži, v Ostředku „újezd u Fandy Nerada“, 
v Třemošnici u pana Polesného a postavíme novou lávku 
v Mžížovicích přes potok. Dále máme vyčleněné finanční 
prostředky na výstavbu cest „V Říští“. Tam zahájíme 1. etapu. 

Havarijní stav obecního domu se sokolovnou na návsi 
je pro mě noční můrou. V současné době je připraven projekt 
a vyřizuje se stavební povolení, abychom na jaře mohli začít 
s částečnou rekonstrukcí. V rozpočtu jsou vyčleněné finanční 
prostředky, které umožní v 1. etapě demolici části budovy 
a následně výstavbu nové základové desky. Tím objekt 
zabezpečíme. V současné době je na tuto etapu rekonstrukce 
podána žádost o dotaci na Krajském úřadu Středočeského kraje. 
Pevně věřím, že ji získáme a tím ušetřené peníze budeme moci 
použít na výstavbu nové hasičské zbrojnice, která v Ostředku chybí. 

Obec Ostředek je velmi rozlehlé území, proto jsem velice 
ráda, že během celého roku máme velmi bohatý kulturní program. 
Za to patří velký dík především místním spolkům, které akce 
připravují, v neposlední řadě i všem ostatním, kteří se akcí 
zúčastňují. Tím podporují a oceňují práci a starosti s tím spojené. 
Těším se na akce připravované v roce následujícím. 

V neposlední řadě bych chtěla poděkovat mojí  rodině 
za nevyčíslitelnou podporu, pomoc a trpělivost, stejně tak  
i kolegům zastupitelům, zaměstnancům a všem spolupracovníkům 
za jejich spolupráci. 

  

Vám i Vašim blízkým přeji z celého srdce krásné a klidné 
prožití vánočních svátků a v roce 2014 hodně zdraví, protože 
je ho třeba, hodně štěstí, protože toho je málo a lásku, protože 
je krásná. 

 Klára Škvorová 
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INFORMACE Z OBCE  

Výsledky voleb do Poslanecké sněmovny Parlamentu 
České republiky konané ve dnech 25. a 26. října 2013 

Jako každé volby, naše obec měla opět dva 
okrsky, v Ostředku a Třemošnici. Účast byla nad očekávání hojná. 
V Ostředku zvítězila s nejvyšším počtem bodů strana ANO 2011, 
za ní Úsvit přímé demokracie Tomia Okamury a na třetím místě 
ČSSD. V Třemošnici volilo nejvíce voličů stranu Ano 2011, dále 
se umístily strany TOP 09 a KDU-ČSL. red. 

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 

volební okrsek 
Počet voličů 

celkem 

Počet voličů 

Volební účast 
u volebních 

schránek 
 1 

Ostředek 218 148 67,89% 
 2 

Třemošnice 60 45 75% 

V obou volebních okrscích zvítězila strana č. 20 - ANO 2011 

Sbírka pro Diakonii Broumov se uskutečnila 
21. - 23. listopadu  

Občané obce opět nezklamali. Sbírky se účastnilo mnoho 
z vás a bylo vybráno přes 50 pytlů s vyřazeným oblečením a jinými 
nepotřebnými věcmi, které mohou dále posloužit. Děkujeme všem, 
kteří přispěli.  Dle zájmu bude opět vyhlášena sbírka na jaře. Proto, 
kdo zaváhal nyní, bude mít ještě určitě možnost se do charitativní 
sbírky zapojit. Velké poděkování patří paní Drožové ze Mžížovic, 
která se aktivně podílí na její realizaci. red. 

Restaurace a obchod v Ostředku  
Současní nájemci obchodu a restaurace s ubytováním, 

SPZV Ostředek, podali výpověď z nájmu k 31. prosinci 2013. S touto 
informací jsme začali intenzivně pracovat, i přesto, že dosud 
nemáme uzavřené podmínky ukončení tohoto nájmu. Chtěli jsme 
v co nejkratším možném termínu zabezpečit provoz, nejlépe jej 
nepřerušit. Může nastat situace, že restaurace bude nějakou dobu 
uzavřena, ale dle dohody s SPZV obchod bude v provozu 
minimálně během měsíce ledna, tj. do nástupu nového nájemce.  

O aktuálním dění vás budeme informovat na úřední desce 
a na webových stránkách. Klára Škvorová 

ZE ZASTUPITELSTVA OBCE OSTŘEDEK  
Výběrové řízení na zimní údržbu – pro zimu 2013/2014 

vyhrálo SPZV, a.s. Ostředek pro Ostředek, Mžížovice, Bělčice 
a Vráž; pan Polesný pro Třemošnici. Rozhodující byly nejnižší 
podané cenové nabídky. 

Změna Územního plánu č. 5 – na žádost vlastníka 
nemovitosti v k.ú. Ostředek, týkající se možnosti přístavby 
ke stávajícímu rodinnému domu, obec zahájila změnu Územního 
plánu č. 5. Přístavbu na výše uvedeném pozemku stávající Územní 
plán nedovoluje. Vlastník pozemku si náklady spojené se změnou 
hradí sám. 

Byly podány tři žádosti o dotaci z krajského 
rozpočtu - první na 1. etapu rekonstrukce sokolovny, druhá 
na rekonstrukci hasičské AVIE, třetí na úpravy místnosti v budově 
Obecního úřadu Ostředek pro volnočasové aktivity. 

Od 1. prosince jsem byla zastupitelstvem zvolena jako 
uvolněná starostka. V obecním rozpočtu jsou to sice výdaje navíc, 
ale jsem přesvědčena, že ne takové, které bych díky investici mého 
času nedokázala získat pro obec zpět.  

Důležité informace  
V pondělí 23. prosince bude Obecní úřad v Ostředku uzavřen.  

 

Po novém roce bude možné na Obecním úřadě 
v Ostředku vidimace a legalizace - ověřování listin a podpisů, a to 
v době úředních hodin (PO 18.00 – 19.00, PÁ 10.00 – 11.30) nebo 
kdykoliv po telefonické domluvě.  

V Třemošnici bude možné zaplatit poplatky za popelnice 
a psy v budově bývalého obchodu, a to v pátek 31. ledna 2014 
a v pátek 21. února 2014, vždy od 18.00 do 19.00 hodin.  

Z rozhledny Špulka, která měla být dokončena do konce 
roku, bude možný výhled až příští rok na jaře. Sice konstrukce stojí, 
ale dokončovací práce, které se během zimy nebudou moci 
realizovat, se posunou stejně jako její předání. Z některých míst 
je dobře viditelná. Je možné k ní vyjít po naučné stezce, která vede 
ze Lbosína, ale na rozhlednu se zatím nedostanete. 

Klára Škvorová 

V tomto čísle najdete 

Slovo starostky obce 1 

Informace z obce a Zastupitelstva 2 

Ohlédnutí za slavností 6. října 3 

Kultura v obci 4 

Výlov rybníka „Pilák“ 5 

Pozvánka na besedu a promítání Fr. Nerada nejml. 5 

Tělovýchovná jednota Sokol Ostředek 6 

Sdružení dobrovolných hasičů Ostředek 7 

Pozvánky na rok 2014 8 

„Utichlo srdce znavené, nebylo z ocele, nebylo z kamene. 

Utichlo a šlo spát, budeme na něj věčně vzpomínat.“ 

 
Rozloučili jsme se se Lvem Mačulinem 

Gratulujeme všem, kteří oslavili svá JUBILEA: 

93 let oslavila naše nejstarší občanka Marie Říhová 
z Třemošnice, dalšími jubilanty jsou Karel Kobián, František 
Nerad ml. a Marcela Pokorná z Ostředka. 



OHLÉDNUTÍ ZA SLAVNOSTNÍ MŠÍ A ŽEHNÁNÍM OBECNÍHO ZNAKU A PRAPORU  
 

4/2013  3 

ZHODNOCENÍ CELODENNÍ AKCE 6. ŘÍJNA 
Na tento den jsme ve spolupráci s rodinou Pechů 

přichystali slavnostní mši, kde byla požehnána biskupem Václavem 
Malým kaple sv. Jana Nepomuckého v Ostředku a nový prapor 
a znak obce Ostředek. Počasí nám přálo a přes drobné závady 
se akce velmi vydařila. 

Po 11. hodině se začali scházet lidé a kaple se rychle 
zaplnila. Pro ty, kteří zůstali venku, byla připravena obrazovka 
s přenosem dění uvnitř. Při zahájení mše připochodovali místní 
hasiči s praporem a znakem, u kterých drželi čestnou stráž po celou 
mši. 

V závěru mše došlo na poděkování biskupu Václavu 
Malému, faráři Martinu Janatovi, nepřítomnému páteru Floriánu 
Františku Štětinovi a v neposlední řadě rodině Pechů. Starostka pak 
předala „Čestné občanství obce Ostředek“ panu Ferdinandu 
Pechovi, Ing. Vladimíru Pechovi a Ing. Jaromíru Pechovi za jejich 
vynaložené úsilí, příkladnou péči o majetek a pozemky v naší obci. 

V parku naproti kapli bylo připravené občerstvení, program 
pro děti a soutěž o nejlepší koláč. Své pekařské umění zde 
předložili místní ženy a jeden muž. K poslechu i tanci hrála 
Vranovanka. V samotném počátku nás zradila technika, měli jsme 
drobné problémy s dodávkou elektřiny. Tímto bych chtěla 
poděkovat rodině Bezděků a rodině Brandejských, od kterých 
se natáhli prodlužovací kabely, a mohlo se pokračovat 
ve slavnostech. 

Místní ženy a jeden muž upekli koláče, které přítomní lidé 
bodovali podle vzhledu a samozřejmě chuti. Během několika 
okamžiků bylo snězeno a mohli jsme vyhlásit vítěze. Každý koláč byl 
odměněn, pro prvních pět byly připraveny věcné ceny. První místo 
obsadila Jana Neradová, druhé Irena Zemanová a bronzové místo 
patřilo Renátě Lokajíčkové. Ceny předal místostarosta Mgr. Pavel 
Zeman. Všem děkuji za úžasné koláče, které jsem mimochodem 
ani nestihla ochutnat, a věřím, že se soutěž v pečení koláčů 
v Ostředku stane posvícenskou tradicí. 

Společné foto soutěžících 

 

Děkuji všem za pomoc a úžasnou spolupráci při organizaci, 
děkuji i těm, kteří přišli a vydrželi s námi do pozdních odpoledních 
hodin a nabudili tak příjemnou atmosféru. 

Klára Škvorová 

Dětský program 

PÁR SLOV KNĚZE MARTINA JANATY 
„Vzpomínám na slavnostní bohoslužbu v Ostředku. Rád 

se podobných setkání účastním, protože jsou znamením, že lidé 

v našich obcích si nejsou lhostejní. Chtějí se setkávat a jsou schopni 

vynaložit určitou námahu k uskutečnění akce. Jako kněz vítám, 

chtějí-li lidé dát slavnostnímu dni i nějaký duchovní rozměr. 

Takových aktivit je naštěstí v našem kraji dost, ale slavnost 

v Ostředku byla ojedinělá. Nejen rozsahem rekonstrukce kaple, 

ale i návštěvou biskupa a zapojením celé obce do oslavy. 

Asi největší poděkování patří vlastníkům kaple za to, že se do díla 

pustili. Opravoval jsem už několik kostelů a vím, jak je těžké 

přesvědčit památkový ústav o nutnosti opravy a jak je téměř 

nemožné sehnat na opravu nějaké peníze ze státních a krajských 

fondů.  Obdivuji, že se podařilo kapli opravit tak důkladně 

a v relativně krátkém čase. Slavnostní bohoslužba byla velmi pečlivě 

připravená a zásluhou pana biskupa ne příliš "vznešená". Z toho 

jsem měl radost. Jediným stínem pak byla nepřítomnost 

pátera Floriána Františka Štětiny, ale v některých případech proti 

věku a nemoci nic nezmůžeme.“ 

 
Martin Janata 

DVD ze slavnostní mše 

v kapli sv. Jana Nepomuckého 
Celý obřad v kapli je zpracován na DVD, které si je 
možné objednat do 20. ledna 2014 v kanceláři obce 
Ostředek nebo na emailu: starostka@ouostredek.cz.   

Cena za 1 kus je 140Kč. 

 

mailto:starostka@ouostredek.cz
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DIVADELNÍ ZÁJEZD DO PRAHY 
V úterý 8. října jsme společně vyrazili do Divadla Na Jezerce. 

Na programu bylo představení Paní Plukovníková. Jelo se mikrobusem 
od restaurace v Ostředku, ten hradila obec. Protože jsme vyrazili 
již v 17hod. Začátek představení byl až v 19hod., a tak jsme měli 
spoustu času na společné popovídání. Někdo se stihl i navečeřet 
v restauraci u Jezerky, kde mimochodem moc dobře vaří. Představení 
mělo velký úspěch. Na konci všichni povstali a tleskalo se ve stoje. 
Jiřina Bohdalová, představitelka hlavní role, k tomu dodala, 
že pro takové publikum je radost hrát. Obdivovali jsme její herecký 
výkon, ale především výdrž v tak vysokém věku (letos oslavila 82 let). 
A to se celou dobu představení paní Bohdalová pohybovala na pódiu 
ve vysokých podpatcích. Ostatní herci také uchvátili: Jaroslav 
Satoranský, Valérie Zawadská ad. Zážitek to byl ohromný a doufáme, 
že se v hojném počtu sejdeme i příští rok. Rádi bychom objednali 
představení Charleyova teta, na které se mělo jet původně. 

Bc. Renáta Lokajíčková, DiS. 
DIVADLO OBEC 

Jako již tradičně nebyl ani letošní podzim v Ostředku jen o sportu, 
ale i o kulturních událostech, mezi něž se první listopadový víkend 
zařadilo představení Divadelního souboru Chodidlo Bystřice. Chodidlo, 
tedy „chudé ochotnické divadlo“, přivezlo pod vedením režisérky 
Vandy Pechové hru Má dáti – dal. Sál ostředecké restaurace byl 
zaplněn místními i přespolními diváky, kteří ocenili především umění 
improvizace bystřických ochotníků ve chvílích, kdy je zklamala 
technika. Představení sklidilo zasloužený potlesk. Jediným drobným 
stínem bylo nevyužití pódia v sále, což zapříčinilo nejen zhoršenou 
viditelnost ze zadních řad, ale i časté přebíhání opozdilců a žíznivců 
přes jeviště. 

Mgr. Alena Jandáková 

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍCH STROMEČKŮ 

Ostředek 
Poslední listopadovou sobotu přichystalo Sdružení dobrovolných 

hasičů Ostředek se svými členy tradiční rozsvěcení vánočního stromu 
pod širým nebem, a to opět u hasičské nádrže. Rozsvícení předcházel 
koncert hudební skupiny Zavřel a synové. V parku nechyběl živý betlém 
s ovečkami. Kdo chtěl, mohl si u stánků zakoupit adventní věnec, jmelí 
nebo různé jiné ozdoby a dárky. Čerti obsluhovali kotel s gulášem, 
nechyběly ani klobásy, tradiční „svařák“ a čaj nebo krásně ozdobené 
perníčky pro děti. Kolem šesté hodiny večerní byl ostředecký smrk 
opět ozářen bílým světlem, pak už se jen hodovalo a radovalo. 

Třemošnice 
V Třemošnici se také vítal advent, a to stejného dne, 30. listopadu. 

Stromeček byl za hlasitého odpočítávání občanů rozsvícen v 17hod. 
Jelikož místo sněhových vloček začalo poprchávat, se svařeným vínem 
v ruce jsme se odebrali do nově zrekonstruované místnosti bývalého 
obchodu, kde jsme v teple a do pozdních nočních hodin zpívali 
při kytaře. 

 Zlatka Krosnářová a red. 

MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA 
V sobotu 7. prosince se sešli rodiče s dětmi, aby si společně užili 

předvánoční čas. Zdobily se perníčky, vyráběly se nejrůznější ozdoby 
z papíru jako vánoční stromeček nebo řetěz. Řetěz se pak celý spojil 
a ozdobil se jím přichystaný vánoční strom, děti zavěšovaly vyrobené 
ozdoby. Tancovalo se, hrálo a nakonec přišel i Mikuláš, anděl a několik 
čertů. Děti přednášely básničky a všechny pak byly odměněny 

mikulášským balíčkem s ovocem a sladkostmi. Pak se děti společně 
vyfotily i s čerty, Mikulášem a andělem. Na závěr rozsvítily sál 
prskavky. Děti toho za celé odpoledne hodně prožily. Děkujeme, že jste 
přišli a těšíme se na vás zase za rok na Vánoční besídce. 

za o. s. Cesta pro venkov Renáta Lokajíčková 
DRAKIÁDA 

V sobotu 12. října se měla na kopci na Čakov uskutečnit tradiční 
drakiáda. Bohužel, po loňské sněhové chumelenici, nám ani letos 
nepřálo počasí. Od oběda začalo intenzivně pršet a déšť neustával. 
Přesto se pár odvážlivců na louku dostavilo, ale pokusy o vypuštění 
draků byly marné. Děti byly za statečnost odměněny a nám nezbývá 
než doufat, že příští rok se již počasí umoudří a dovolí nám užít 
si drakiádu tak, jak má být! 

 Za CPV Daniela Beranová 

LAMPIONOVÝ PRŮVOD A VYŘEZÁVÁNÍ DÝNÍ 
V pátek 8. listopadu se uskutečnilo první společné vyřezávání dýní 

a druhý lampionový průvod. Děti dostaly dýni a měly možnost 
si ji vyřezat, tak jak samy uznaly za vhodné či podle vzoru, který 
připravila Alena Kubíková. Dětí se sešlo velké množství a prokázaly, 
že mají velkou fantazii a představivost. Vyřezané a ozdobené dýně byly 
nádherné a děti společně s rodiči ukázaly, jak jsou šikovné. 
Na vyřezávání navázal lampionový průvod. Bohužel, opět nás zradilo 
počasí a původně naplánovaná trasa, která měla být lemována hořícími 
svíčkami, byla nahrazena trasou kratší – jen kolem sokolovny a mlýna 
zpět k restauraci. Počasí se nakonec umoudřilo a tak se lampionový 
průvod nakonec povedl, i když ve zkrácené verzi. Po návratu děti 
dostaly perníky, které nám darovalo SPZV Ostředek. Věřím, že si děti 
i dospěláci společné odpoledne užili. 

 

Poděkování 
S blížícím se koncem roku mi dovolte, abych všem členům našeho 

sdružení poděkovala za práci, kterou odvedli během letošního roku 
a dětem a rodičům poděkovala za jejich přízeň. Velké díky také náleží 
všem sponzorům (především SPZV Ostředek) a zejména obci Ostředek, 
která spolufinancovala veškeré námi konané akce. 

Přeji vám klidné vánoční dny a do nového roku hodně zdraví, štěstí 
a pohody a doufám, že se již brzy sejdeme na další společné akci. 

Na začátek roku 2014 připravujeme tradiční akce: dětský karneval, 
besídku u příležitosti MDŽ a velikonoční dílny. Přesné termíny budou 
zveřejněny prostřednictvím webu obce a na plakátech. 

Krásné Vánoce! za CPV Daniela Beranová 
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VÝLOV RYBNÍKA „PILÁK“ V OSTŘEDKU 
Přichází čas dlouhých zimních večerů, kdy se naší televizi 

omlouváme z několikaměsíčního zanedbávání a na gauči hledáme 
onen proleželý důlek. Z nejlépe přístupných míst v lednici 
se pomalu vytrácejí vychlazené lahve a ve spižírně přibývá 
zahřívacích lihovin. Ačkoli dlouhodobá předpověď optimisticky 
nevypadá, v naší domovině jsou i tací, kteří mají ze zimy klepající 
na dveře radost. Jsou to místní rybáři čekající na ochlazení a tudíž 
ideální podmínky pro výlov jednoho z ostředeckých rybníků. 

Tradiční akce se koná vždy na podzim, střídavě na horním 
a dolním Měchurovic rybníku, přičemž letos padl los na rybník 
horní. Výlov rybníka se posunul o několik týdnů dříve. Pokud někdo 
z návštěvníků zamýšlí, že by mu zakoupený kapr mohl vydržet 
až do Vánoc, nutně musí počítat s několika resuscitacemi. Lovení 
kapříků také vtipně zapadá do termínu parlamentních voleb. 
Ve vládě jsou však pánové napřed a určitě již mají sloveno. Počasí 
dnes návštěvníkům přeje. Nejen v hlavách politiků na volebním 
lístku č. 21 je vymeteno. V Ostředku máme nádherné babí počasí 
a na obloze ani mráček. 

Lovit se začíná již od brzkého rána. Nejzdatnější rybáři 
však začínají už večer před výlovem. Otevřou stavidlo, připraví vše 
potřebné na další den a poté u šálku čaje poklidně diskutují 
o rybařině, politice a globálním oteplování. Hlídají své budoucí 
úlovky až do rána. Za svítání pak chrabrým nočním strážcům 
přichází na pomoc zbylá část rybářského týmu. Před příchodem 
prvních návštěvníků a zákazníků je třeba připravit kádě na třídění, 
přistavit vozy na odvoz ryb s jízdenkou do vedlejšího rybníka 
a v neposlední řadě, permanentně vytížený kiosek. 

 

První ryby se z rybníka dostávají na třídící vál již časně 
po ránu a s ubývající vodou proces nabývá na intenzitě. Vše je léty 
praxe vypočítáno tak, aby dopolední návštěvníci zastihli celou 
úžasnou podívanou. A že opravdu je na co koukat! Rybáři z vody 
tahají jednoho trofejního kapra za druhým. Přeplněná hráz zvídavě 
zírá do plných kádí a fotí si ty nejlepší kusy. K vidění je například 
kapr o hmotnosti úctyhodných čtrnácti kilogramů, dvaceti-
kilogramový sumec, a několik desítek kaprů, jejichž hmotnost 
přesahuje deset kilogramů. Kromě většinových kaprů se z rybníku 
loví i ryby s menším početním zastoupením jako jsou štiky, amuři, 
tolstolobici či cenění candáti. V tuto chvíli je již hráz narvaná 
k prasknutí. Dorazili konečně i opozdilci od volebních uren, kteří 
v televizi zaslechli, že bude líp, když se stát bude řídit stejně jako 
velkochov drůbeže. 

Ve chvíli, kdy vás pohled na němé tváře omrzí, stačí 
si postoupit o pár malých kroků od hráze, směrem ke kiosku. 
Zde se skupinky střídajíce se u okénka oddávají labužnickým 
hrátkám kombinovaným nutnou dávkou alkoholu. Zkrátka zábava 
napříč generacemi, sexuální orientací i politickým spektrem. 

Je to vskutku krásný den, říkají si návštěvníci. Méně jásají 
rybáři a jejich rybí svěřenci. Přes až nevídané teplo a zaslouženou 
žízeň, rybník raději neloví celý a nechají nás napínat do dalších let. 

František Nerad nejmladší 

 

 

 

   
     

 
  

FRANTIŠEK NERAD nejml. 

Ze Singapuru do Ostředka suchou nohou 

„Stopem a na kole s omezeným rozpočtem přes Malajsii, 
Singapur, Thajsko, Kambodžu, Laos, Čínu, Kyrgyzstán, 
Tádžikistán, Uzbekistán, Turkmenistán, Irán a Turecko.“ 

 

Zveme vás 

v pátek 27. prosince od 17hod. do velkého sálu 
Restaurace Ostředek. 

Zde se uskuteční komentované promítání nejen 
o Novém Zélandu, ale i o dobrodružné cestě přes státy 
jihovýchodní Asie, území Číny, dále přes státy střední 
Asie, Blízkého východu až do rodného Ostředka. 

Milí čtenáři, 

dovolte mi, abych se společně s vámi pozastavila 
nad naším téměř ještě novorozenětem, Ostředeckým 
zpravodajem. Tímto číslem uzavíráme letošní první ročník 
a já jsem velmi ráda, že nám všem bylo umožněno to, aby 
mohl obecní zpravodaj vzniknout. Velmi potěšující je také to, 
že se zpravodajem můžeme počítat i v nadcházejícím roce.  
Ráda bych zde poděkovala všem, kteří se na tvorbě 
Ostředeckého zpravodaje podíleli. Se všemi se mi moc dobře 
pracovalo a věřím, že budete všichni i nadále do zpravodaje 
přispívat.  

Již brzy však budeme oslavovat jiné narození, a to 
nebeského syna, Ježíška. Oslavte svátky vánoční v atmosféře 
klidu a míru.  Přeji vám za redakci vše dobré do nového roku 
2014. 

Za Ostředecký zpravodaj Bc. Renáta Lokajíčková, DiS. 
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Letos naposledy vás chceme prostřednictvím Zpravodaje 
informovat o naší činnosti za uplynulé tři měsíce a stručně 
vás seznámit s našimi nejbližšími akcemi. Fotbalisté zakončili 
nepříliš vydařenou podzimní sezónu, naopak soutěž stolních 
tenistů je plném běhu. Velkému zájmu se těšilo listopadové 
divadelní představení. 

Podzim se fotbalistům příliš nevydařil 
Očekávali jsme, že oba týmy dospělých naváží na úspěšné 

jaro, ale realita byla bohužel jiná. Celý podzim jsme se potýkali 
s nedostatkem hráčů. Přístup řady z nich byl zklamáním, 
tréninková morálka špatná. A když musí být trenér rád, 
že mu na zápas přijede alespoň jedenáct hráčů, tak může být 
sebelepší, ale už jen těžko něco udělá. Naše týmy dokonce 
odehrály několik zápasů v nekompletním počtu a vrcholem bylo 
nenastoupení béčka v Trhovém Štěpánově. Při shodě termínu 
zápasů áčka a béčka jsme střinácti lidmi, kteří byli k dispozici, 
mohli vyslat do boje jen jeden mančaft. Navzdory tomu má áčko 
mírně lepší výchozí pozici pro jarní záchranářské boje než vloni. 
Věřme, že se fotbalisté během zimní přípravy, která zahrnuje 
účast na Zimním turnaji ve Vlašimi a soustředění v Jičíně, dobře 
připraví. 

Těžký podzim mají za sebou i oba naše mládežnické celky. 
Po posunutí se do vyšších kategorií jsme to ale čekali. Potěšitelné 
je, že se nám dětská základna stále rozrůstá. Řady trenérů rozšířili 
pánové Lukáš Uršic a Miroslav Zima. Uvažujeme o tom, 
že bychom na jaře vytvořili třetí tým – mladší přípravku, aby 
si všichni špunti dostatečně zahráli. Děti budou přes zimu 
trénovat v hale ZŠ Chocerady a zúčastní několika halových 
turnajů. 

Stolní tenisté srdnatě bojují 

 

V říjnu jsme zasáhli do bojů v okresním přeboru IV. třídy 
stolního tenisu. První zápas proti Červanům nám zpestřila účast 
fotbalové legendy Antonína Panenky. Soupeř jednoznačně 
zvítězil, ale již o týden později jsme z Netvořic přivezli první 
a zatím jediné vítězství. Začátky jsou těžké, ale všichni se snažíme 
nedarovat soupeři ani míček, pokroky jsou evidentní. 

Vrásky na čele nám přidělalo chystané uzavření 
restaurace, kde hrajeme své zápasy. Situaci řešíme a máme příslib 
paní starostky, že bychom na sále mohli zůstat i v případě, 
že by se brzy nenašel nový nájemce. Podpora ze strany 

zastupitelů nás těší a děkujeme za ní. Jako alternativu máme, díky 
vstřícnosti ředitele pana Marka Škvora, domluveno hostování 
v Hotelu Akademie Naháč, ale setrvání v Ostředku je pro nás 
samozřejmě prioritou. 

Hlásí se nám zájemci z řad mládeže. Máme z toho radost. 
Jakmile se vyjasní situace s restaurací a dohodneme se s novým 
nájemcem, chceme zakoupit ještě jeden nový stůl a věnovat 
se i dětem. 

Bystřičtí ochotníci bavili zaplněný sál restaurace 

 

Na první listopadový sobotní večer jsme již potřetí nabídli 
našim spoluobčanům divadelní představení. Letos u nás zahráli 
svou komedii „Má dáti-dal“ ochotníci ze spolku Chodidlo Bystřice. 
Sál zaplněný osmdesáti diváky je odměnil velkým potleskem. 

Co pro vás chystáme? 
Pokud chcete sportovat i v posledních dnech roku, 

připravili jsme pro vás na neděli 29. prosince ve spolupráci 
se SPZV Ostředek a.s. další ročník Silvestrovského pinčesu. 
Po loňské zkušenosti je letošní turnaj určen pouze pro členy 
a hráče naší TJ a pro domácí Ostřeďáky, Mžížováky, Třemošňáky 
a námi pozvané příznivce naší TJ z okolních vesnic. Přijďte 
si „zapinkat“, dát ovar či pivo a posedět u harmoniky. 

V sobotu 11. ledna máme v plánu uspořádat Ostředeckou 
lyži. Snad nedopadneme jako v posledních dvou letech, kdy nebyl 
sníh, a akci jsme museli rušit. 

O týden později, v sobotu 18. ledna, pořádáme v hale 
ZŠ Sázava halový turnaj starších přípravek. 

V sobotu 1. března nastane čas pro Sokolský ples 
s bohatou tombolou. Hrát nám bude kapela PROFIL. 

Nezapomeňte hlasovat v probíhajících anketách 
Ostředecký fotbalista roku 2013 a Hvězda béčka 2013! 

Jménem naší TJ i jménem svým vám přeji krásné 
a pohodové vánoční svátky a úspěšný nový rok 2014! 

Těšíme se na setkání na našich akcích. 

Ing. Marek Škvor, předseda TJ Sokol Ostředek 
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Rok 2013 je téměř u konce a když se ohlédneme za činností našeho 
sboru, tak zjistíme, že byl velmi plodný na společenské akce, 
školení, cvičení, ale i zásahy.  Než se pustíme do hodnocení celého 
roku, připomeňme si jaký byl podzim z pohledu ostředeckého 
hasiče. 

Téměř všechny podzimní víkendy se konala nějaká školení. Máme 
tak ve svých řadách nově proškolené strojníky, velitele, nositele 
dýchací techniky a obsluhu motorových pil. Účastnící těchto 
školení si museli vyčlenit celý víkend včetně pátečního odpoledne 
na zvládnutí celého kurzu a například školení pro obsluhu 
motorových pil probíhalo po dobu tří víkendů. Své nově nabyté 
vědomosti jsme si ověřili v říjnu na náročném nočním cvičení 
v Přestavlkách, kde jsme se umístili na čtvrtém místě. 

Na memoriálu Františka Procházky a Václava Chalupeckého 
v Divišově jsme měli jedno družstvo žen a jedno mužů. Děvčatům 
se soutěž vydařila a skončila na šestém místě z třinácti týmů. Muži 
uvízli na předposledním místě po zradě techniky, při útoku 
jim praskla hadice B. 

V září jsme také rozšířili náš vozový park o avii s originální 
hasičskou nástavbou, která nahradí současnou avii (s velikou 
bednou) jejíž oprava by byla nákladnější než samotná koupě nové. 
Před uvedením do provozu jsme se rozhodli tento vůz ještě trochu 
svépomocí zušlechtit, tak abychom vám ji na jaře mohli představit. 
Pro auto jsme byli v jihomoravské obci Skalice nedaleko Znojma 
v neděli 22. září. A protože tento den slaví svátek Darina, má stejné 
jméno, dle našeho pravidla, i nově přivezená avie. 

Velice příjemná a vydařená akce byla rozlučka se sportovní 
sezónou a jsme rádi, že se takové akce zúčastnily hasiči napříč 
generacemi. 

Mimořádnou událostí pro nás byla čestná stráž při svěcení nového 
praporu a znaku obce Ostředek. Za perfektně provedený 
ceremoniál se dostalo pochvaly našemu veliteli od samotného 
biskupa Václava Malého, který při pohledu na pochodující hasiče 
v uniformách zavzpomínal na svá vojenská léta. 

Posvícenská zábava poskytla každému ze zúčastněných velký 
prostor na tanec. Bohužel to neznamená nic jiného než, že jsme 
měli historicky nejmenší účast. Je to škoda, protože kapela Aleše 
Vojslavského hrála opravdu pěkně a patří jim dík za to, že se 
zachovali jako profesionálové a hráli a bavili nás, jako by byl plný 
sál. 

Chtěli bychom poděkovat Mysliveckému sdružení Diana 
Tatouňovice, které nám za účast na naháňkách, darovalo divoké 
prase. Z toho byl uvařen výborný guláš na naší poslední akci a tou 
bylo rozsvícení vánočního stromu. Každý, kdo si zakoupil porci 
guláše, dostal slosovatelný lístek, na který mohl vyhrát kýtu z již 
zmiňovaného kance. Nechyběl oblíbený svařák, perníčky ani stánky 
s vánočním zbožím. Dokonalou adventní atmosféru navodili bratři 
Zavřelové a tóny jejich hudby. 

Při bilancování na výroční valné hromadě velmi často zaznívala 
slova „tradiční“ a „pravidelně“ a to hlavně ve spojení s akcemi, 
které se staly nedílnou součástí hasičského i obecního kalendáře. 
Mezi tyto „tradiční“ kulturní akce, které se chystáme uspořádat 
i v roce 2014, patří 1. února ples s velkou kapelou Božejáci 

a bohatou tombolou, v červnu rocková zábava se skupinou Šakalí 
dech, v říjnu posvícenská zábava a na přelomu listopadu a prosince 
opět rozsvícení vánočního stromu. „Tradičními a pravidelnými“ 
sportovními akcemi jsou okrsková soutěž v květnu, třemošnická 
osmička v červnu a zářijový memoriál v Divišově. „Pravidelně“ jsme 
si zvykli se účastnit i odborných a taktických cvičení. Začínáme 
již v lednu zimním cvičením s názvem Poříčská zima. V dubnu 
cvičením v rámci spolupráce hasičských okrsků Ostředek a Divišov. 
A v říjnu jezdíme do Přestavlk na hasičsko-záchranářské cvičení. 

Velký dík patří všem aktivním členům i příznivcům SDH Ostředek, 
kteří přiložili ruku k dílu při jakékoliv činnosti našeho sboru v roce 
2013. Dále bychom chtěli poděkovat jednatelce sboru paní Martě 
Bartošové za její dlouholetou aktivní činnost ve své funkci 
ve výboru SDH.  

Přejeme vám klidné prožití vánočních svátků, bohatého Ježíška 
a šťastný vstup do nového roku 2014. 

    členové SDH Ostředek 

starosta SDH Ostředek Petr Sadílek, tel.: 777 268 380 

velitel SDH Ostředek František Nerad, tel.: 606 937 635 

 

P.S.: Dávejte si pozor na své svícny, adventní věnce a podobné 
hořící dekorace.  Rádi bychom prožili vánoční svátky bez zásahů 
naší jednotky :-) . 

P.P.S.: Důležitá informace k našemu plesu! Jistě všichni víte, 
že restaurace v Ostředku změní svého nájemce. Do uzávěrky 
tohoto zpravodaje ještě nevíme, kdo se jím stane, ale s majitelem 
objektu (což je obec) je vyjednána podmínka pro případného 
nového nájemce, že v sobotu 1. února 2014 bude v sále restaurace 
uspořádán hasičský ples. Pokud do té doby nebude znám nový 
nájemce, zajistíme si ples v sále restaurace svépomocí. Těšíme se 
tedy na setkání s vámi v hojném počtu s kapelou Božejáci. 



CO SE CHYSTA JEŠTĚ LETOS, ALE PŘEDEVŠÍM PŘÍŠTÍ ROK 
 

8 4/2013 

BMX Ostředek 
U příležitosti výročí 30 let vzniku bikrosu v obci Ostředek 
bychom rádi uspořádali vzpomínkovou akci s výstavou 
o místních bikrosových aktivitách z let 1984 – 1997. Chtěla bych 
proto požádat všechny, kteří vlastní nějaké fotografie z této 
doby o konání bikrosu, aby nám je, pokud je to možné, zapůjčili. 

Předem mnohokrát děkuji. 

E-mail: zpravodaj@ouostredek.cz, Můj tel. viz níže. 

Bc. Renáta Lokajíčková, DiS. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Vydává Obec Ostředek. Na zpravodaji spolupracovali: Bc. Renáta Lokajíčková, DiS., starostka obce Klára Škvorová, korektorka Mgr. Alena Jandáková a ostatní 
uvedení přispívající. V Ostředku dne 18. prosince 2013, číslo 4/2013. Náklad 200 výtisků. Vychází čtvrtletně. Za obsah zodpovídá šéfredaktorka Bc. Renáta 
Lokajíčková, DiS. Evidenční číslo zpravodaje MK ČR E 22131. www.ouostredek.cz. Tel. 731 468 497. E-mail: zpravodaj@ouostredek.cz. Příští uzávěrka 15. 
března 2014. 

Inzerce: Rubrika inzerce představuje místo pro občany a firmy, kde lze uveřejnit inzerát. Poplatek činí: 400Kč/A4, 200Kč/A5, 100Kč/A6, 
50Kč/vizitku nebo řádek až dva řádky inzerátu. Řádková inzerce je pro místní zdarma. Pokud chcete zveřejnit oznámení o výročí svatby, jubileu, 
úmrtí a podobné, uveřejnění je také zdarma. 

HASIČSKÝ PLES 

1. února 2014 
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